
Sydfynsk fælles-møde ved Alternativet 
Deltagere: 

Tovholder: Kåre Wangel 

Deltagere: Anna, Johan, Marieke, Anette, Pavia, Hanne, Carsten, Niels, Agnete, Ingvard, 

Helle, Susanne, Pernille, Linda-Maria, Frank, og Lars 

Referent: Frederik Jensen 

 

Facebook gruppe: 

Som det første nævnes det at der er blevet dannet en Facebook-gruppe på tværs af 

kommunerne til videre kommunikation. Gruppens navn er ” Alternativet Sydfynske Øhav” og 

det er en lukket gruppe, hvorved man kan blive medlem ved at henvende sig til en relevant i 

sin kommunes politiske afdeling.  

Fælles politikudvikling: 

- Vi skal måske prøve at finde fællesemner, i stedet for fælles politik, fx noget med 

”Grøn Naturturisme” 

o Andre forslag: Skole og Uddannelse, Fælles Socialpolitik,  

- Vi skal få dannet nogle grupper på tværs af kommunerne, efter interesse 

o Her er det vigtigt at snakke med folk udenfor partiet med ekspertise på det 

relevante område for bedst mulig udvikling 

- Udvikling af bæredygtig social politik 

- Vi skal ikke være bange for at samarbejde med andre partier og politiske 

interesseorganisationer 

- Vi skal mødes én gang årligt på tværs af kommunerne i et Sydfynsk 

bestyrelsesmøde 

 

Næring og igangsættelse af bevægelsen: 

- Lav gerne konkrete projekter, fx ”Mini-ministeriet på Ærø”  



- I stedet for at mødes alle sammen fra Alternativet Sydfyn hver gang, skal vi i stedet 

mødes i grupper med et emne 

- Vi skal have lavet en fælles aktivitetskalender 

o Vi mødes 4 gange om året - ikke et møde for Alternativet, men en event 

arrangeret af alternativet. Folk udenfor Alternativet skal være velkomne til at 

deltage – Men det skal omhandle nogle af Alternativets fokusområder 

 Faaborg-Midtfyn har forår  

 Langeland har Sommer  

 Ærø har efterår  

 Svendborg har vinter.   

- Forslag til arrangementer: 

o Arrangementer med ”den gode historie” fra flygtninge på Tullebølle-centeret 

- Vi skal som bevægelse UD TIL dem der har stemt på Alternativet ved valget, og dem 

som er betalende medlemmer. De skal SE at Alternativet er derude 

 

Der blev på mødet dannet nogle grupper og udvalg for at komme i gang med 

bevægelsen og politikken: 

- Der dannes en pop-up-box gruppe, der vil lave ”happenings” rundt i kommunerne 

o Medlemmer: Susanne, Linda-Maria, Johan, Marieke og Frederik 

- Der dannes en gruppe med tema ”Fra Liguster til Selvforsyning” 

o Medlemmer: Kåre og Ingvard 

- Der dannes et politisk udvalg med fokus på Beskæftigelses- og Socialpolitik 

o Medlemmer: Helle, Linda-Maria og Agnete 

- Der dannes en aktivismegruppe: 

o Medlemmer: Pernille Bretton-Meyer 

- Der dannes en ”Karavanegruppe” 



o Medlemmer: Lars 

- Der dannes et politisk udvalg med fokus på ”Et Sammenhængende Danmark”  

o Medlemmer: Kåre, Carsten og Marieke 

- Der dannes et Kommunalvalg 17 Udvalg (KV17-udvalg) til koordinering og 

vidensdeling 

o Medlemmer: Carsten, Frank, Pernille, Susanne og Anna 

 

 

Bestyrelsesmedlemmernes rolle for bevægelsen: 

- Bestyrelserne skal huske at snakke om bevægelserne, og ikke kun politik 

- Vi skal sørge for at der hele tiden er noget for medlemmerne, så de ikke falder fra, når 

de har været til en aktivitet 

 

AlleOs: 

- Et møde hvor folk skal få ordnet deres ’AlleOs’ profil, så det bliver lettere at komme i 

kontakt med hinanden 

o Evt. et møde hvor vi kan få folk udenfor den nuværende aktive del, til at finde 

ud af hvordan man kommer i kontakt med folk, og kan blive aktiv 

- Det anbefales dog allerede nu at alle medlemmer logger ind på AlleOs, og gør deres 

profil synlig for alle medlemmer 

 

Yderligere emner:  

- Langeland og Svendborg skal holde et dedikeret debatmøde om De Sydfynske Herrer 

Næste møde:  

Afholdes på Ærø d. 3. december 



Og lige til sidst et billede af Kåre der spiller guitar til Livstræet

 


